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(Fremsat 18/11 87. Første behandling 25/11 
87. Betænkning 10/12 87. Anden behandling 
15/12 87. 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 143 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

18) Tredje behandling af lovforslag nr. L 38: 
Forslag til lov om ændring af  lov om realkre- 

ditinstitutter, af  lov om ændring af  lov om real- 
kreditinstitutter og af  lov om intleksrègulerede 
realkreditlån. (Ændret belåning af  fritidshuse, 
lån til om- og tilbygning m.v. af  ejerboliger, udbe- 
taling af lån ud fra en kurs fastsat på tilbudstids- 
punktet eller senere, forhåndslån, bidragssatser 
for det støttede byggeri, ændrede overgangsreg- 
ler for byfornyelsesarbejder m.v. samt indeksbe- 
låning af  ekstraordinære renoveringsarbejder). 

Af boligministeren (Kofod-Svendsen). 
(Fremsat 28/10 87. Første behandling 3/11 

87. Betænkning 10/12 87. Anden behandling 
15/12 87). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 118 stemmer (S, KF, V, RV, CD, 
FP og KRF) mod 25 (SF og FK). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- . 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

19) Tredje behandling af lovforslag nr. L 39: 
Forslag iil lov om ændring af  lov om realkre- 

ditlignende lån og andelsboliglån m.v. (Belåning 
aff fritidshuse og lån til ,om- og tilbygning m.v. af 
ejerboliger). 

Af industriministeren (Nils Wilhjelm): 
(Fremsat 28/10 87. Første behandling 3/11 

87. Betænkning 10/12 87. Anden behandling 
15/12 87). 

Dér var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 119 stemmer (S, KF, V, R, V, CD, 
FP, KRF og Steenholdt (Grønl.)) mod 25 (SF 
og FK). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet sÜltsmini- 

steren. I 

Den næste sag på dagsordenen var: 

20) Tredje behandling af lovforslag nr. L 101: 
Forslag til lov om ændring af  lov om boligbyg- 

geri og lov om boliger for ældre og personer med 
handicap. (Kvoter for 1988, udvidet medbestem- 
melse, tilskud til forsøg m.v.). 

Af boligministeren (Kofod-Svendsen). 
(Fremsat 19/11 87. Første behandling 3/12 

87. Betænkning 10/12 87. Anden behandling 
15/12 87). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Baadsgaard (S): 
Da vi fik forelagt dette lovforslag, bebudede 

boligministeren, at han ville nedsætte lejlighe- 
dernes størrelse i det almennyttige byggeri, og 
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han agtede også at forringe økonomien for tæt- 
lavt byggeri. 

Jeg vil gerne her udtrykke tilfredshed med, at 
det under udvalgsarbejdet er lykkedes at få bo- 
ligministerens erklæring om, at han ikke agter 
at gennemføre disse bebudede ændringer i 
rammebeløb og lejlighedsstørrelse i det almen- 
nyttige boligbyggeri. Vi mener, at det ville være 
helt urimeligt at presse lejlighedsstørrelsen 
yderligere ned. Vi mener også, at det ville være 
forkert ,at forringe vilkårene for at bygge tæt- 
lavt. 

Disse bebudede ændringer har givet anled- 
ning til uro og usikkerhed ud over landet, og nu 
har vi så boligministerens erklæring om, at de 
ikke vil blive gennemført. Det vil jeg gerne tak- 
ke boligministeren for; så kan der igen arbejdes 
rundt omkring uden utryghed. 

Der er også grund til at rose de borgerlige 
partier for, at de har erkendt, at der er et behov 
for at hæve boligkvoten i 1988. Boligministeren 
viste først denne forståelse ved at hæve kvoten 
til 9.000 fra de 8.000, som hans forgænger hav- 
de foreslået i finanslovforslaget. Det er så yder- 
ligere lykkedes Socialdemokratiet i aftalen om 
finansloven at få ekstra 1.000. 

Jeg synes, at det er en rigtig og fornuftig ud- 
vikling, der nu er bred tilslutning til. I det hele 
taget synes jeg, at vedtagelsen af dette lovfor- 
slag bebuder en ny linje, som vi ser frem til med 
glæde. Vi håber, at boligministeren vil fortsætte 
ad den vej. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 132 stemmer (S, KF, SF, V, RV, 
CD, KRF, FK og Steenholdt (Grøn1.)) mod 9 
(FP). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2J) Tredje behandling af loVfOrslag nr. L 55: , 
Forslag til lov om plantenyheder. 
Af landbrugsministeren (Tørnæs). 

(Fremsat 28/10 87. Føtsté behandling 3/11 
87. Betænkning 9/12 87. Anden behandling 
15/12 87). 

Der var ikke Stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 141 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

22) Fortsættelse af tredje behandling af lovforslag 
nr. L 1: 

Forslag til finanslov for finansåret 1988. 
Af finansministeren (Palle Simonsen). 
(Fremsat 6/10 87. Første behandling 15/10 

87. Betænkning 28/10 87. Anden behandling 
24/11 87. Tillægsbetænkning 25/11 87. Bilags- 
hæfte nr. 1, 2 og 3 til tillægsbetænkningen. Fo- 
regående del af tredje behandling (forhandling 
og afstemning om ændringsforslagene) 16/12 
87. 

Lovforslaget som helhed sattes til forhand- 
ling. 

Forhandling 

Formanden: 
Vi har først mundtlig indstilling ved Finans- 

udvalgets formand, hr. Ivar Hansen. 

Ivar Hansen (V): 
Efter afstemningerne om ændringsforslage- 

neo i aftes har Finansudvalget holdt endnu et 
møde om finarislovforslaget, og jeg kan på ud- 
valgets vegne meddele, at behandlingen i går 
og afstemningsresultaterne vedrørende æn- 
dringsforslagene ikke giver Finansudvalget an- 
ledning til at fremkomme med yderligere æn- 
dringsforslag. Det vil sige, at Finansudvalget i 


